

the working and material conditions of the workers employed by the Luigi Gallotti Lighterage Firm;

5. *Expresses the hope* that the Administering Authority will also take all necessary measures to grant assistance to the unemployed.

713th meeting,  
25 June 1956.

**1503 (XVIII). Petition from the daily labourers of the Public Works Department (T/PET.11/470)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the daily labourers of the Public Works Department concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,<sup>13</sup>

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that legislation recently passed now provides that the daily labourers on the payroll of the Administration enjoy the same benefits as are enjoyed by other employees of the Administration;

2. *Recalls* its conclusions and recommendations on labour adopted at the sixteenth session.

713th meeting,  
25 June 1956.

**1504 (XVIII). Petition from Mr. Uarsama Egal Herzi (T/PET.11/499)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Uarsama Egal Herzi concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,<sup>14</sup>

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative.

727th meeting,  
16 July 1956.

**1505 (XVIII). Petition from Mr. Mohammed Rashid Haj Jama'a (T/PET.11/502)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Mohammed Rashid Haj Jama'a concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,<sup>15</sup>

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that he can bring an action before the competent courts for the recovery of the value of his goods.

727th meeting,  
16 July 1956.

<sup>13</sup> See T/PET.11/470, T/OBS.11/50, T/L.672.

<sup>14</sup> See T/PET.11/499, T/OBS.11/53 and Add.1, T/L.674.

<sup>15</sup> See T/PET.11/502, T/OBS.11/53 and Add.2, T/L.674.

saires pour améliorer les conditions de travail et la situation des employés de la compagnie de déchargement Luigi Gallotti;

5. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante prendra également toutes dispositions pour accorder une aide aux chômeurs.

713ème séance,  
25 juin 1956.

**1503 (XVIII). Pétition des travailleurs journaliers du Département des travaux publics (T/PET.11/470)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition des travailleurs journaliers du Département des travaux publics, concernant la Somalie sous administration italienne<sup>13</sup>,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que la nouvelle réglementation accorde désormais aux travailleurs journaliers qui émargent au budget de l'Administration les mêmes avantages qu'aux autres employés de l'Administration;

2. *Rappelle* les conclusions et les recommandations au sujet de la main-d'œuvre qu'il a adoptées à sa seizième session.

713ème séance,  
25 juin 1956.

**1504 (XVIII). Pétition de M. Uarsama Egal Herzi (T/PET.11/499)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Uarsama Egal Herzi, concernant la Somalie sous administration italienne<sup>14</sup>,

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial.

727ème séance,  
16 juillet 1956.

**1505 (XVIII). Pétition de M. Mohammed Rashid Haj Jama'a (T/PET.11/502)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mohammed Rashid Haj Jama'a, concernant la Somalie sous administration italienne<sup>15</sup>,

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'il peut intenter une action devant les tribunaux compétents pour obtenir le remboursement de la valeur de ses marchandises.

727ème séance,  
16 juillet 1956.

<sup>13</sup> Voir T/PET.11/470, T/OBS.11/50, T/L.672.

<sup>14</sup> Voir T/PET.11/499, T/OBS.11/53 et Add.1, T/L.674.

<sup>15</sup> Voir T/PET.11/502, T/OBS.11/53 et Add.2, T/L.674.